

ZMIANY KRYTERIÓW DOCHODOWYCH I WYSOKOŚCI ŚWIADCZEŃ

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Starachowicach informuje, iż Rada Ministrów przyjęła w dniu 31.07.2018r. rozporządzenie w sprawie wysokości dochodu rodziny albo dochodu osoby uczącej się, stanowiących podstawę ubiegania się o zasiłek rodzinny i specjalny zasiłek opiekuńczy, wysokości świadczeń rodzinnych oraz wysokości zasiłku dla opiekuna. Kwoty następujących świadczeń rodzinnych zostały podwyższone i od 1 listopada 2018 r. wynoszą:

- **zasiłek pielęgnacyjny - 184,42 zł** (wzrost o 31,42 zł) – I etap podwyższenia kwoty zasiłku pielęgnacyjnego;

Rada Ministrów postanowiła również, aby kwota zasiłku pielęgnacyjnego została podwyższona od 1 listopada 2019r. i wynosiła 215,84 zł (wzrost o 31,42 zł) – jest to II etap podwyższenia kwoty zasiłku pielęgnacyjnego,

- **specjalny zasiłek opiekuńczy - 620,00 zł** (wzrost o 100,00 zł).

Rząd zdecydował też, aby zwiększona została kwota **zasiłku dla opiekuna i od 1 listopada 2018r. wynosi 620,00 zł** (wzrost o 100,00 zł).

Jednocześnie rząd zdecydował, aby kwoty następujących świadczeń rodzinnych pozostały na obecnie obowiązującym poziomie i od 1 listopada 2018 r. wynoszą:

- zasiłek rodzinny na dziecko do ukończenia 5 roku życia – 95,00 zł,
- zasiłek rodzinny na dziecko w wieku powyżej 5 roku życia do ukończenia 18. roku życia – 124,00 zł,
- zasiłek rodzinny na dziecko w wieku powyżej 18 roku życia do ukończenia 24 roku życia – 135,00 zł,
- dodatek do zasiłku rodzinnego z tytułu urodzenia dziecka – 1 000,00 zł,
- dodatek do zasiłku rodzinnego z tytułu opieki nad dzieckiem w okresie korzystania z urlopu wychowawczego – 400,00 zł,
- dodatek do zasiłku rodzinnego z tytułu samotnego wychowywania dziecka – 193,00 zł, nie więcej jednak niż 386,00 zł na wszystkie dzieci,
- dodatek do zasiłku rodzinnego z tytułu wychowywania dziecka w rodzinie wielodzietnej – 95,00 zł na trzecie i następne dzieci uprawnione do zasiłku,
- dodatek do zasiłku rodzinnego z tytułu kształcenia i rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego:
 - do 5 roku życia – 90,00 zł,
 - powyżej 5 roku życia do ukończenia 24 roku życia – 110,00 zł,
- do zasiłku rodzinnego z tytułu rozpoczęcia roku szkolnego – 100,00 zł,
- dodatek do zasiłku rodzinnego z tytułu podjęcia przez dziecko nauki w szkole poza miejscem zamieszkania:
 - na pokrycie wydatków związanych z zamieszkaniem w miejscowości, w której znajduje się szkoła – 113,00 zł,
 - na pokrycie wydatków związanych z dojazdem do miejscowości, w której znajduje się szkoła – 69,00 zł,
- jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia dziecka – 1 000,00 zł,
- świadczenie rodzicielskie – 1 000,00 zł.

Dla mieszkańca

Opublikowano: wtorek, 13, listopad 2018 14:33

Odsłony: 1816

Zgodnie z tym rozporządzeniem, wysokości kryterium dochodowego, uprawniającego do zasiłku rodzinnego, pozostają na obecnie obowiązującym poziomie i od 1 listopada 2018 r. wynoszą:

□ kryterium dochodowe ogólne – 674,00 zł,

□ kryterium dochodowe dla rodziny z dzieckiem niepełnosprawnym – 764,00 zł.

Kryterium uprawniające do zasiłku rodzinnego dla rodziny z dzieckiem niepełnosprawnym jest jednocześnie kryterium dochodowym warunkującym prawo do specjalnego zasiłku opiekuńczego.

Kryterium dochodowe, uprawniające do jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia dziecka, pozostaje na obecnie obowiązującym poziomie i od 1 listopada 2018r. wynosi 1 922,00 zł.

Świadczenia z funduszu alimentacyjnego uzależnione są, podobnie jak świadczenia rodzinne, od kryterium dochodowego i przysługują wówczas, jeżeli dochód rodziny w przeliczeniu na osobę nie przekracza miesięcznie kwoty 725,00 zł. Przy ustaleniu prawa do świadczeń z funduszu alimentacyjnego do dochodu rodziny nie wlicza się otrzymanych świadczeń z funduszu alimentacyjnego. W okresie świadczeniowym 2018/2019, tj. od 01.10.2018r. do 30.09.2019r. wykazujemy dochody za rok kalendarzowy poprzedzający okres świadczeniowy, czyli za rok 2017. Świadczenia z funduszu alimentacyjnego przysługują w wysokości bieżąco ustalonych alimentów, jednakże nie więcej niż 500,00 zł.

Zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 11 lipca 2018r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej od 1 października 2018 obowiązują następujące kwoty kryteriów dochodowych z pomocy społecznej:

a) dla osoby samotnie gospodarującej – **701,00 zł**,

b) dla osoby w rodzinie – **528,00 zł**.

Kryterium dla osoby samotnie gospodarującej zwiększyło się zatem o 67,00 zł, a dla osoby w rodzinie – o 14,00 zł.

Kryteria dochodowe dla świadczeń z pomocy społecznej podlegają weryfikacji co 3 lata. Kolejna będzie miała zatem miejsce w 2021r.

Stawki kryterium dochodowego mają znaczenie w szczególności przy ustalaniu prawa do zasiłku stałego, zasiłku okresowego, zasiłku celowego.

Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, w szczególnie uzasadnionych przypadkach osobie albo rodzinie o dochodach przekraczających kryterium dochodowe może być przyznany specjalny zasiłek celowy. Świadczenie takie nie podlega zwrotowi i wypłacane jest w kwocie nieprzekraczającej kryterium dochodowego. Ponadto zasiłek okresowy, zasiłek celowy lub pomoc rzeczowa może być przyznana osobie, która nie spełnia kryterium dochodowego pod warunkiem zwrotu części lub całości kwoty zasiłku lub wydatków na pomoc rzeczową.